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 Vážení spoluobčané, 
 

čas opět pokročil rychlým tempem, už běží druhá polovina roku a pomalu 
začíná podzim. V tomto období skončily školákům prázdniny a většina z nich 
nastoupila opět do školy. V naší škole bylo slavnostní zahájení školního roku 3. 
září, kde nová paní ředitelka Mgr. Gebauerová přivítala 142 žáků základní ško-
ly. Některé děti přišly na slavnostní zahájení nového školního roku doprovodit i 
jejich rodiče a všichni se od paní ředitelky dověděly informace o provozu školy 
a o změnách, které v chodu školy nastaly. Paní ředitelka seznámila přítomné se 
záměrem, kam by škola měla směřovat v následujících letech. Zúčastnil jsem se 
také slavnostního zahájení nového školního roku a popřál všem žákům, aby se 
jim v naší škole líbilo, ať si zde najdou nové kamarády, aby se dobře učily a 
hlavně, ať si to pozitivní co se naučí, odnesou sebou dál do života. Paní ředitel-
ce, pedagogickému sboru i zaměstnancům ZŠ a MŠ Nikolčice bych chtěl popřát 
mnoho úspěchů a spokojenosti v práci ve škole, v osobním životě a k tomu jim 
ještě přeji hodně zdraví a trpělivosti s dětmi ve třídách. 

 
 

ZE ŽIVOTA OBCE 
 
 

Problém psů 
 
V poslední době se v naší obci silně 
rozšířil nešvar chodit nakupovat i se 
svým miláčkem psem, nebo i s něko-
lika. Tyto pak samozřejmě uvážeme 
někde u obchodu a jde se nakupovat. 
Takto uvázaní psi mohou být nebez-
peční nejen pro ostatní, kteří jdou do 
obchodu, ale velké nebezpečí hrozí 
dětem, kterých je u obchodu vždy 
velký počet. Všem je nám známo, že 
některé děti mají ke psům bezmez-
nou důvěru a potom je možné ne-

štěstí okamžitě. Tito psi také znečis-
ťují prostory kolem obchodu, ale i na 
jiných místech, kde si děti často hra-
jí. Každý je povinen po svém psovi 
toto znečištění okamžitě uklidit. Z 
těchto důvodů obec zakazuje uva-
zování psů kolem obchodu. 
 
Lavičky v obci 
 
v minulých letech bylo po naší obci 
rozmístněno několik laviček, aby si 
kdokoliv v případě potřeby na nich 
mohl odpočinout. Věřím, že se nám 

  



jich podaří rozmístit ještě více tak, 
aby byla pokryta celá obec. Bohužel 
musím konstatovat, že někteří naši 
spoluobčané si tyto lavičky a prostor 
kolem nich zaměnily za smetiště. 
Kolem laviček jsou rozházené pet-
láhve, další obaly od jídla a pití, ne-
dopalky cigaret a další nepořádek. 
Nejhorší stav je kolem laviček nad 
sálem a u obchodu. Podobný nepo-
řádek bývá také u sálu v přístřešku 
pro muzikanty a v jeho okolí. Tento 
nepořádek dělají z 99.9% odrostlé 
děti a dospívající mládež – jsou to 
naše děti a vnuci. Chtěl bych vyzvat 
ty, kterých se to týká, aby si uvědo-
mili, že i oni jsou zařazeni mezi ho-
mo sapienes (člověk moudrý). 
 
Hlavně výchovně 
 
v minulém týdnu mě oslovil jeden 
spoluobčan, že napomenul kluky 
(školou povinné), aby nekopali mí-
čem do přístřešku pro muzikanty u 
sálu. Když na to upozornil babičku 
jednoho z těch aktivních, dostalo se 
mu odpovědi „nebyls lepší“. Tento 
spoluobčan je přibližně stejně starý 
jako já a tak jsem zavzpomínal, jak 
to bylo za nás, když jsme byli v je-
jich věku. 

Samozřejmě jsme nebyli žádní „an-
dílci“, byli jsme normální kluci, kteří 
občas taky něco provedli, ale určitě 
jsme neničili cizí majetek jak je to 
dnes zvykem. Hlavní rozdíl ale vi-
dím v tom, že když nás někdo na-
pomenul (dřív nám dal rovnou pár 
facek) jsme si nikde nestěžovali, 
protože doma by byl ještě přídavek. 
Tak to bylo i ve škole a nejen děti, 
ale rodiče respektovali učitele a to už 
nechci mluvit o respektu k řediteli 
Kolínskému. Byla to sice jiná doba, 
ale jistá pravidla a zásady platí stále. 
 
Digitalizace katastru obce 
 
v současné době probíhají závěrečné 
práce na digitalizaci intravilánu naší 
obce. Tato digitalizace prospěje 
všem, protože došlo k přesnějšímu 
zaměření parcel a hlavně dojde k 
jednotné evidenci všech parcelních 
čísel. Tímto bude pro všechny jed-
nodušší orientace v katastru nemovi-
tostí. Poněvadž doposud existuje ne-
jednotná evidence, je v katastru ne-
movitostí mnoho chyb a nepřesností. 
Proto bych chtěl všechny požádat, 
aby si ve vlastním zájmu prověřili 
svá vlastnická práva k nemovitos-
tem. 
 

 

 
 

Ing. Josef Hrouzek 
 

starosta obce 
 
 
 
 
 

  



ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA 
 
Úvodem na začátek školního roku 
 
 
MATEŘSKÁ ŠKOLA V DIVÁKÁCH A V NIKOLČICÍCH 
 

Vážení rodiče, občané, 
na tomto místě bych Vás chtěla seznámit s činností MŠ v novém školním roce. 
 
Výchova a vzdělávání obou MŠ se řídí ŠVP - Školku máme rádi, budeme všichni 

kamarádi, s mottem: „Šťastné dětské oči“. Pro školní rok 2012/13 je vypracováván pro obě 
mateřské školy Třídní vzdělávací program MŠ. Celoroční integrovaný vzdělávací program 
MŠ Diváky má název: „Chceme, aby nám bylo spolu dobře “ a pro MŠ Nikolčice: „Poznává-
me svět se skřítkem Všetečkou“. 

Záměrem celoročního tématu je posilovat přirozené poznávací city u dětí - učit je 
pozorovat přírodu, poznávat a chápat její zákonitosti a proměny, vážit si života ve všech jeho 
formách. Vytvářet u dětí povědomí o lidských a kulturních hodnotách. V měsíci září je důleži-
té citlivě a postupně začleňovat do stávajícího kolektivu nově příchozí děti. Vést děti 
k pečlivému úklidu hraček a prohlubovat kamarádské vztahy. Respektovat již známá pravidla 
ve třídě a doplňovat o pravidla nová. Děti by měly umět pozdravit při vstupu a odchodu ze 
třídy, poprosit, poděkovat. Pedagogové i rodiče by měli vést děti k samostatnosti a pomáhat 
jim až v okamžiku, kdy to samy nezvládnou. MŠ nabídne v novém školním roce činnost zá-
jmových kroužků, které povedou paní učitelky. Mohou se též přihlásit i rodiče s vlastní na-
bídkou o spolupráci v rozvíjení zájmové činnosti v MŠ.  Předškoláky čeká edukativně stimu-
lační kroužek „Šikulka“, který bude určen předškolákům a jejich rodičům k přípravě dětí s 
rozvíjením jejich dovedností, které dítě potřebuje ke bezproblémovému vstupu do školy. 

Prvořadým úkolem nás všech je bezpečí dětí. Proto bude na obou školkách namon-
tována kulatá klika, z důvodu znemožnění vstupu nepovolaným osobám a znemožní opuštění 
prostoru dítětem bez vědomí učitelky. Neméně důležité, již od předškolního věku, je sledovat 
a okamžitě řešit jakýkoli  projev nebo i náznak šikanování, násilí a hrubosti. Veškeré problé-
my budou řešeny v úzké spolupráci s rodiči (zákonnými zástupci).  

V průběhu letošního školního roku budou zařazovány programy v rámci projektů, 
preventivní programy, environmentální výchova (spolupráce s Lipkou), výchova ke zdraví 
(předplavecký výcvik předškolních dětí v Hustopečích, lyžování v Němčičkách), dopravní 
výchova (dopravní hřiště Těšany), ekologická výchova (ke Dni Země, Dni s lesy, exkurze), 
etická výchova (výchovné koncerty, návštěva divadelního a filmového představení) a jiné. 

Z aktivit, které jsme již stihli v obou školkách uskutečnit – 7. 9. vystoupení kou-
zelníka Catonase, 10.9. Dýňová strašidla, 18. 9. zahájení předplaveckého výcviku. 

A co nás čeká v nejbližší době? Pouštění draků - „Drakiáda“, zapojení se do sběro-
vvých  aktivit – celoroční sběr pomerančové kúry, sběr starého papíru papíru, divadelní před-
stavení v Hustopečích nebo ekolog. vých. program – Lipka.  

 
Oblast zájmového vzdělávání: Hlavním posláním ŠD je umožnění odpočinku a re-

kreace dětí po vyučování a skládání zájmových činností. V ŠD vytváříme předpoklady účel-
nému využití volného času dětí a vhodně organizujeme jejich odpočinek a relaxaci. Mezi nej-
důležitější cíle výchovy a vzdělávání v ŠD patří připravovat žáky k tomu, aby se projevovali 
jako svobodné a zodpovědné osobnosti, uplatňovali svá práva a plnili své povinnosti. Dále 

  



pak vytvářet u žáků potřebu projevovat pozitivní city v chování, jednání a prožívání životních 
situací, vnímavost a citlivé vztahy k lidem, svému prostředí i k přírodě 

Školní družina při ZŠ a MŠ Nikolčice se vzdělává dle ŠVP ZŠ - „Sportem za kvali-
tou výuky“. Téma celoroční motivace v ŠD Diváky je „Cestou necestou s Českým Honzou“ a 
v ŠD Nikolčice „S Maruškou za dvanácti měsíčky“ Ve školní družině pracují dvě oddělení – 
ŠD Nikolčice a ŠD Diváky. K zájmovému vzdělávání v ŠD Diváky je přihlášeno 17 dětí a 23 
v ŠD Nikolčice. Tyto počty ještě nejsou konečné, neboť se ještě některé děti přihlašují. Ve 
volném čase za nepříznivého počasí využíváme tělocvičnu a PC učebnu. Do zimy se budeme 
snažit chodit s dětmi co nejvíce ven – na hřiště, do blízkého okolí, na exkurze a menší výlety. 
Akce vycházejí z aktivit školy. Budeme spolupracovat nejen obě oddělení mezi s sebou, ale i 
s oběma MŠ. 

Činnost školního klubu se také pomalu rozjíždí, školní klub je nabízen pro děti 2. st. 
Ke dni 17. 9. 2012 je naplněnost školního klubu 20 přihlášených dětí. Centrem klubu je hu-
debna školy. Děti využívají i tělocvičnu, PC učebnu a prostory školy. Společně nyní vytvářejí 
plán aktivit, které budou upřesněny dle zájmu dětí do konce září.  

Na závěr mi dovolte popřát všem pedagogům, dětem i rodičům úspěšný nový školní 
rok. 

 
Bc. Hana Pokorná, zástupce pro předškolní a zájmovou činnost 

 
 
 
 
ZÁKLADNÍ ŠKOLA V NIKOLČICÍCH 
 
 

Milí žáci, vážení rodiče 
 
Prázdniny utekly jako voda.  
Žáci a učitelé společně s rodiči přivítali 3. 9. 2012 nový školní rok 2012 / 2013. 

 
Nový školní rok byl zahájen s novým vedením školy. 1. 8. 2012 nastoupila do funk-

ce ředitelky školy Mgr. Jitka Gebauerová. Ve vedení školy zůstává zástupce ředitelky p. ing. 
Ladislav Straka a nově byla pověřena zástupcem pro předškolní a mimoškolní vzdělávání p. 
Bc. H. Pokorná. Vedení školy dále tvoří výchovný poradce p. Mgr. J. Homola a zodpovědný 
pracovník pro primární prevenci p. Bc. Chalupný.  

ZŠ a MŠ Nikolčice je úplnou základní školou, jejíž součástí je mateřská škola Ni-
kolčice společně s jídelnou pro děti MŠ, dále pak mateřská škola Diváky společně s jídelnou, 
dvě oddělení školní družiny a jedno oddělení školního klubu. Celkový počet žáků v ZŠ ke dni 
17. 9. 2012 je 143, v mateřských školách je 48 dětí. Celkem v právním subjektu pracuje 19 
pedagogů, včetně vychovatelů, 2 pedagogické asistentky a 10 provozních zaměstnanců. 

Jaké je složení pedagogického sboru a tříd? 1. třídu vyučuje p. Mgr.Lenka Kaplano-
vá, 2.třídu vyučuje p. Jana Čutová, 3. třídu vyučuje Bc. Hana Pokorná, 4. tř. vyučuje p. Mgr. 
Andrea Slavíková, 5. tř. vyučuje p. Bc. Petr Chalupný, 6. tř. vyučuje p. Mgr. Jiří Slavík, 7. tř. 
vyučuje p. Mgr. Lubomír Šlancar, 8. tř. vyučuje p. Ing. Libuše Nováková, 9. tř. vyučuje p. 
PaedDr. Jaromír Čuta. Na škole dále působí dvě vychovatelky – p. Bc. Hana Pokorná a p. Ja-
na Čutová, dále jedna vychovatelka Alena Ryšavá, která vede školní klub. 

Novinkou jsou na škole jsou 2 integrovaní žáci, kterým se věnují dvě asistentky pe-
dagoga p. Lenka Tomková a p. Ilona Honzíková. Žáci pracují na škole dle upraveného učeb-

  



ního plánu. Další podrobnější informace o zaměstnancích školy, jejich pracovní zařazení mů-
žete najít na webových stránkách školy. 

 
Do nového školního roku vstupujeme s určitými změnami. 
V prvé řadě upozorňujeme na změny plateb za stravování, změny plateb úplaty za 

předškolní a zájmové vzdělávání a jiné platby. Škola pomalu společně s rodiči přechází 
z plateb v hotovosti na platby převodem; podrobnější informace najdete také na webových 
stránkách školy, v sekci pro rodiče. 

Další aktuální změnou je rozšířená informovanost pro rodiče a veřejnost. Byly aktu-
alizovány webové stránky školy a došlo k aktualizaci informativních nástěnek pro rodiče ve 
škole, MŠ, ŠD a ŠK. 

Ve školní jídelně v Nikolčicích byla posílena pracovní síla o kuchařku (na snížený 
úvazek) z důvodů zvýšeného počtu strávníků (jídelníčky na každý týden jsou pravidelně vy-
věšeny ve školách i na webových stránkách školy. Vzhledem k tomu, že se jedná o stravování 
dětí, budou dodržovány a plněny předepsané výživové normy a rovněž dodržován spotřební 
koš pro žáky. Proto budou do jídelníčku pravidelně zařazovány ryby, luštěniny, mléko, mléč-
né výrobky apod. Aktuální stav strávníků v tomto školním roce je celkem 116 přihlášených 
strávníků. Mateřská škola má 28 strávníků, 1.–4. třída 13 strávníků, 5.–8. třída 43 strávníků, 
9. třída 9 strávníků, 13 zaměstnanců a 10 cizích strávníků. Vedoucí jídelny zůstává p. Alena 
Hanáková, kuchařky p. Miroslava Vaňková a p. Eva Bedřichová. V mateřské škole výdej a 
přípravu pokrmů zajišťuje p. Olga Šťavíková. Ceny obědů (včetně pitného režimu) se neměni-
ly. 

Další změnou je úprava vzdělávání na naší škole, které bude probíhat nadále podle 
ŠVP s názvem „Sportem za kvalitou výuky pro základní vzdělávání“. Program byl změněn a 
doplněn o nový učební plán s platností od 3. 9. 2012. Na 1. stupni byla zavedena výuka ang-
lického jazyka již od 1. a 2. ročníku a to s časovou dotací 1 hodina týdně a ve 4. ročníku byla 
zavedena výuka informatiky, také s časovou dotací 1 hodina týdně. Na druhém stupni byla 
zavedena výuka ruční práce v 7. roč. i pro chlapce. V 9. ročníku byla posílena výuka matema-
tiky o 1 hodinu týdně. 

Mateřské školy budou poskytovat výchovu a vzdělávání podle ŠVP pro předškolní 
vzdělávání, ve školních družinách bude poskytováno zájmové vzdělávání dětem dle ŠVP pro 
zájmové vzdělávání. Výchovu a vzdělávání bude škola rozšiřovat nabídkou nepovinných 
předmětů a zároveň i bohatou nabídkou zájmových kroužků. Podrobnější informace se žáci a 
rodiče dozví ke konci měsíce září. 

V rámci dlouhodobého transformačního procesu ve školství se vedení ZŠ a MŠ bude 
snažit spolu s  kolektivem pracovníků o nastolení atmosféry vzájemné důvěry a tolerance pře-
devším ve vztazích učitel–žák, učitel–učitel, učitel–rodič. Jeho nedílnou součástí bude vytvá-
ření vhodných pracovních podmínek, příznivého školního klimatu, vytváření zdravého a este-
tického prostředí školy, a postupné vybavování kvalitními a moderními učebními pomůckami. 
Budeme snažit na škole o zavedení nových metod a forem práce s využitím moderních infor-
mačních technologií. Výsledkem kvalitní práce školy by měla být stabilní docházka žáků do 
místní školy, a hlavně to, že se místní škola stane střediskem dění v obci a místem, kam žáci 
budou rádi chodit. Odrazem kvalitní práce na škole by měly být výborné znalosti žáků, což 
ukáže na konci školního roku testování žáků v  různých ročnících, dále pak přijetí žáků na 
vyšší typy škol, úspěchy žáků při reprezentaci školy a největší odměnou pro všechny i to, že 
se žáci se do naší školy budou vždy rádi vracet. 

 
Co nás čeká v novém školním roce? 
V letošním školním roce usedlo poprvé do školních lavic 9 prvňáčků. Vážím si rodi-

čů a veřejnosti, kteří podporují a budou podporovat místní školu. 

  



Byla bych velmi ráda, kdybychom všichni společně školu vnímali jako pevný základ 
života. Těším se na úzkou a vstřícnou spolupráci s rodičovskou veřejností a s občany v novém 
školním roce 2012 / 2013. 

Prioritou vzdělávání na škole v tomto školním roce, bude ověřování školních vzdě-
lávacích programů v praxi, zvýšenou pozornost budeme věnovat čtenářské a matematické 
gramotnosti, výuce jazykové a ICT. Péče o žáky se specifickými poruchami učení a péče o 
žáky nadané bude v tomto školním roce také prioritou a to ve spolupráci s výchovným porad-
cem, s PPP a školskými poradenskými centry. Od měsíce října chceme těmto žákům nabíd-
nout dyslektický kroužek, poradnu pro rodiče a jiné služby. 

Zapojení školy do projektů v rámci výchovy ke zdraví, etické výchovy, prevence 
proti šikaně, dopravní výchovy, výchovy k ekologii, včetně environmentální výchovy, EU – 
peníze do škol, Celé Česko čte dětem a jiné se stane nedílnou součástí školního vzdělávacího 
programu a jeho plnění. Důležitou součástí výuky budou také návštěvy divadelních předsta-
vení, koncertů, výukových programů, sportovní aktivity, výstavy, exkurze a zapojení školy do 
různých olympiád, navázání partnerských vztahů s okolními školami a zahraničním partne-
rem. V plánu máme také projekt „Škola otevřena pro veřejnost“, kde nabídneme veřejnosti 
různé aktivity v rámci odpoledních hodin. Momentálně nabízíme opět využití tělocvičny, jejíž 
provoz by se měl dle plánu rozběhnout od měsíce října. 

Novinkou na škole bude žákovský parlament, který bude úzce spolupracovat 
s vedením školy, tvoří ho zvolení žáci z každé třídy. Tento parlament bude nedílnou „pravou 
rukou“ ředitelky školy. Během školního roku bude opět fungovat redakční rada. Žáci budou 
spoluautory a vydavateli školního časopisu, budou přispívat svými příspěvky i do místního 
zpravodaje. V závěru roku máme v plánu se žáky 9. třídy ukončit jejich školní docházku tím, 
že nám své znalosti předvedou formou prezentací před žáky a pozvanými hosty.  

Škola nabídne ke konci školního roku žákům také možnost strávit v kolektivu spolu-
žáků společný pobyt na škole v přírodě se zaměřením na poznávání své vlasti, historie a tra-
dic. Součástí výuky se jako každoročně stane i lyžařské kurz a kurz plavání, nově bude zave-
dena výuka bruslení a jiné. Škola se opět zapojí do sběrových aktivit i charitativních činností 
a jiných mimoškolních aktivit dle pracovního plánu. 

Podrobnější informace žáci a rodiče obdrží vždy předem a budou je moci shlédnout 
s předstihem na webových stránkách školy nebo na venkovních vývěskách. 

V závěru bych chtěla poděkovat p. Josefu Ficovi za vstřícnou spolupráci se školou, 
p. Floriánovi za opravy ve škole, zřizovateli za poskytnutí kontejneru v období prázdnin, díky 
nimž jsme mohli zahájit „počáteční“ úklidové práce na škole a dále za umožnění rekonstrukce 
schodiště a jiné vstřícné kroky, které byly nutné provést k zahájení nového školního roku. 

Děkuji p. ing. Božkové a zřizovateli za realizaci projektu „Pasování pro čtenáře“, 
kde každý nový čtenář obdržel nejenom průkazku do knihovny, ale v upomínku i pěknou kni-
hu. 

Děkuji také pedagogům a provozním zaměstnancům za přípravu nového školního 
roku za provedení náročného úklidu po malování ve škole. 

 
Žákům přeji hodně zdaru v novém školním roce, výborné učební výsledky a 

rodičům hodně trpělivosti a radosti z výsledků jejich dětí. 
 

Mgr. Jitka Gebauerová 
 

ředitelka školy 
 
 
 

  



 
 

 

  



 

KNIHOVNA 
 
 

Výpůjční doba: 
 

Úterý:       16.30 – 19.00 hod 
 
 
Výměnný fond z Městské knihovny v Břeclavi: 

 
Opět jsme posílili náš knižní fond o nové tituly z výměnného fondu knihovny Břec-

lav, přijďte si vybrat. 
 
Akce knihovny: 

 
Ve čtvrtek 13. 9. 2012 proběhlo pasování našich třeťáků na čtenáře. V letošním roce 

bylo pasováno 9 děvčat a 5 chlapců. Než mohli být pasováni na čtenáře, měli těžký úkol – vy-
svobodit princeznu ze zakletí. Ze zakletí mohla být princezna vysvobozena uhodnutím ale-
spoň 10 indicií na téma pohádek. Máme šikovné děti, vše bylo splněno a princezna byla vy-
svobozena. 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 

  



 
 

 

  



TAK BĚŽEL ČAS… Z HISTORIE OBECNÍHO ZASTUPITELSTVA 
 
Tento článek opět časově navazuje na příspěvek z minulého čísla časopisu. 

 
Dne 8. 2. 1907 byla volba výboru, ale byl proti ní podán rekurs; zda se konalo opako-
vání, není známo. 
Ve volbách dne 6. 9. 1910 byli zvoleni následující zastupitelé: 

 
l. sbor 2. sbor 3. sbor 

František Strouhal č. 30  Jan Rabovský Jan Lízal starší 

František Otřísal č. 13 Jarolim Nečas č. 66 Frant. Stejskal 

Jan Matýšek č. 60 Martin Broskva Josef Strouhal 

Jakub Broskva Jan Bartoněk Jan Vahala u st. školy 

Martin Dub Jan Lízal ml. Antonín Nečas 

Jakub Strouhal Václav Kučera Frant. Nečas (Brychtik) 
 
 

Volby do obecního zastupitelstva v roce 1928 (doslovný přepis záznamu z obecní 
kroniky, zapsal zřejmě míst. řídící učitel František Kloupar) 

 
K volbě do nového 

č. 102, 4. Otřísalem Frant. č. 200, 5. Brychtou Frant. č. 11 a 6. Bedřichem Václ. č. 64. 
Následkem neshody odštěpili se někteří občané a podali kandidátku novou č. 2 pod 
názvem „Kand. listina Rep. strany zeměděl. a malorol. lidu a Domoviny domkařú a 
malorolníků č. II“, na níž kandidovali: Lízal Jan č. 34, Nečas Josef č. 196, Svoboda 
Martin č. 46, Michálek Jan č. 4, Klobása Frant. č. 32, Hlaváček Václ. č. 78 a Kučera 
Jan č. 42. 

Strana „Čsl. živnostenské a obch. strany středostavovské“ podala kandidátku č. 3, 
na níž uvedeni tito kandidáti: 1. Bartoněk Jos. rol. č. 74, 2. Pivec Vilém, obuv. č 188, 
3. Novotný Jakub, rol. 

obecního zastupitelstva 
čané (voli-

ech skupinách. 
První kandidátku podaly 
sdružené strany „Rep. stra-

l. a malorol. li-
oviny domkařů 
ů“ s těmito 

y: 1. Václ. Bedři-
. 36, 2. Sedláčkem 

řísalem Janem 

č. 48, 4. Fiala Josef, krejčí, č. 158, 5. Matýšek Jan, rol. č. 51, 6. 
Otřís

šek Jan, rol. č. 8, 2. Tesař Štěpán, dom. č. 149, 3. Konečný Josef, rol. č. 49, 4. Vintrlík 

soustředili se ob
či) ve čtyř

na zemědě
du“ a „Dom
a malorolník
kandidát
chem č
Frant., 3. Ot

al Jan, rol. č. 86, 7. Hanyáš Cyril, soustruž. č. 182, 8. Kučera Frant. dom. č. 138. 
Strana lidová podala kandidátku č. 4, na níž uvedeni byli tito kandidáti: 1. Maty-

  



Jakub, dom. č. 94, 5. Gazda Josef, rol. č. 58, 6. Matýšek Josef, dom. č. 23, 7. Stejskal 
Antonín, rol, 8. Stejskal Fr. dom. č. 40, 9. Rabovský Josef, rol. č. 4, 10. Strouhal Václ. 
dom

rostou pan Jan Matýšek, č. 8 .....................................................................18 hlasy 

. č. 72, 11. Podivínský Jarosl. zám. č. 213, 12. Stejskal Mart. dom. č. 128, 13. 
Záblacký Frant. dom. č. 122, 14. Bedřich Frant. rol. č. 19, 15. Jelínek Frant. dom. č. 
97, 16. Helma Josef, rol. č. 26, 17. Charvát Amb. dom. č. 113 a 18. Jelínek Alois, dom. 
č. 80. 

Volba konána v neděli, dne ……. o 8 hod. ráno. Komisařem zvolen nejstarší člen 
přítomných Lukáš Lejska. Strana lidová obdržela 10 mandátů, republ. I – 3 mand., re-
publ. II – 3 mand. a živnost. – 2 mand. Při volbě do obecní rady zvolen byl (všeobec-
ně) sta

náměstkem p. Jan Lízal ...............................................................................12 hlasy 
stranami volení radní: 
p. Konečný Josef..........................................................................................12 hlasy 
p. Vintrlík Jakub ............................................................................................7 hlasy 
p. Sedláček František.....................................................................................3 hlasy 
p. Bartoněk Josef ...........................................................................................2 hlasy 

stva 
Klou

odle rozpočtu na rok 1928 vyměřena funkcionářům tato (královská) odměna 
(ročn

 
Poněvadž se Bedřich Václ. č. 36 mandátu vzdal, vstoupil do obecního zastupitel-
místo něho Otřísal Frant. č. 200. Tajemníkem zvolen míst. řídící učitel František 
par, obecním poslem p. Nečas Josef, domkař č. 38. 
P
ě): starostovi 600 K, pokladníkovi (p. Jos. Rabovskému) 250 K, výběrčímu ná-

jemného (p. Jak. Vintrlíkovi) 250 K, tajemníkovi 500 K, poslovi 1700 K. 

 
 

  



  

PRO ZAHRÁDKÁŘE 
 

Podzimní období, především měsíc 
říjen je nejvhodnějším termínem pro výsad-
bu dřevin. Ovocné i okrasné dřeviny dosta-
nete koupit v zahradnických centrech, v za-
hradnictvích, v zasilatelském prodeji a ně-
kdy i v obchodech se stavebninami. Největší 
výběr a nejlepší rady ale nabízejí místní 
školky, zejména když se zde dřeviny také 
množí a šlechtí. Dobré školky vám nabídnou 
katalog, který vám pomůže při výběru rost-
lin. Značkové školky kromě toho poskytují 
záruku na rostliny prodávané s kořenovými 
baly nebo v kontejnerech. 

Rostliny musí být dostatečně vzrost-
lé (keře např. s více výhonky, vysokokmeny 
s rovným kmenem a rozvětvenou korunou 
apod.). Dřeviny bez kořenových balů jsou v 
zásadě levnější než „zboží s baly“ (dřeviny z 
kontejnerů nebo s kořenovými baly). Před 
výsadbou však vyžadují řez. Rostliny s ko-
řenovými baly se před vysazením řezat ne-
musí, protože kořeny nejsou poškozené. To 

rostliny, které 
ůžete vysazovat během celého roku. 

 jaké 

rostly předtím. Rozhodující je kořenový kr-
ček (kořenová hlava). Je to místo, kde kořen 
přechází do stonku. Vykopanou půdu, kte-
rou případně zkvalitníme, nasypeme zpět do 
jámy. Po zasypání se musí zem dobře ušla-
pat, aby kořeny měly kontakt s půdou. Ne-
smíte přitom samozřejmě šlapat na kořenové 
baly, ale pouze okolo nich. Dřevinami s 
volnými kořeny při výsadbě potřásáme, aby 
se zem dostala mezi kořeny. Po výsadbě je 
nutno rostliny dobře zalít. Vláknité kořínky 
se tím zabalí, dostanou se do kontaktu s pů-
dou a rostliny mohou zakořenit. 

Velké dřeviny vyžadují po vysazení 
podpěru do doby, než samy dostatečně pev-
ně zakoření. Dřeviny s baly se podepřou 
šikmými podpěrami a přivážou, dřeviny bez 
balů se podpírají kolmo. Úvazek musí být 
napnutý a nesmí odírat kůru. Po dvou až 
třech letech, dříve než provaz zaroste do 

eva, se musí podpěry odstranit. 
Po výsadbě vyžadují rostliny v ob-

dobí sucha pravidelnou zálivku, aby plynule 
rostly. Mulčování, např. trávou, slámou ne-
bo kůr

dat kom

platí i pro kontejnerované 
m

Již při výběru a nákupu je nutno 
myslet na konečnou velikost dřevin. Mo-
mentální stav může klamat, zejména když 
sazenice nejsou stejně staré. Při sestavování 
sortimentu dřevin, eventuálně při navrhová-
ní skupin dřevin, je nutná znalost rostlin ne-
bo konzultace s odborníkem. V případě po-
třeby zlepšete kvalitu půdy. Sadební jáma 
by měla být dvakrát tak velká a hluboká než 
je kořenový bal. Půda by měla být humózní 
a nakypřená. Zhutněná půda, např. slehlá 
stavebními stroji nebo vrstvami jílu, se musí 
rozrušit a nakypřit. 

Před výsadbou se provádí řez proto, 
aby se usnadnilo nové uchycení, zakořenění 
rostlin. Výhony se zkrátí asi o třetinu jejich 
délky, aby menší množství kořenů zvládalo 
přívod živin a vody. Kořeny se zkracují co 
nejméně. Ostrými nůžkami odstřihneme 
pouze špičky kořenů. Kromě toho zakrátíme 
polámané a příliš dlouhé kořeny. Všechny 
dřeviny, tedy jak dřeviny prostokořenné, tak 
rostliny z kontejnerů nebo s kořenovými ba-
ly, se vysazují do stejné hloubky, v

dř

ou, udržuje půdu vlhkou a omezuje 
růst plevelů. Vrstva mulčovacího materiálu 
musí být dostatečně silná, aby vydržela tak 
dlouho, dokud mladé dřeviny samy nepotla-
čí plevely nebo dokud vysokokmeny nezesí-
lí. Vhodné je mulčování podzimním listím, 
zvláště když nastýlku posléze zaryjeme, a 
dodáme tak půdě živiny.  

Listnaté dřeviny v kvalitní zahradní 
půdě nepotřebují hnojit nebo se hnojí jen 
zřídka. Stačí jim živiny obsažené v půdě. 
Pouze když vysadíte více dřevin těsně vedle 
sebe, zejména u živých plotů, je vhodné při-

post nebo hnůj, protože pravidelným 
stříháním rostliny ztrácejí živiny.  

Minerální hnojiva živé ploty obvykle 
nepotřebují. Tyto rychle působící prostředky 
použijeme pouze při akutním nedostatku ži-
vin. Samozřejmě to platí pouze pro rostliny 
rostoucí volně v půdě. Dřeviny pěstované v 
nádobách vyžadují pravidelnou zálivku a 
hnojení. 

 

28. června 2012 P. H.
 



BIBLE A MY 2012–2013 
 

Ve středu 21. listopadu L. P. 2012 p
soutěže Bible a my. V loňském roce se soutěže ú
a středních škol  okresu Břeclav. 

Naše obec bezplatně pronajímá sál kul
te občerstvení a odměny soutěžícím. Zatím se
ačkoliv je již třetím rokem soutěž zaregistrová

Děkuji moc těm, kteří přispějete sebem
N. Božkové na OÚ, či J. Slavíkovi, koordináto

 
Zajímavosti o soutěži lze najít na web

rob

tur
 n

na n
en

rov

ový

ěhne v Nikolčicích již 15. ročník dějepisné 
častnilo 55 žáků a studentů ze 13 základních 

ního domu a mnozí z Vás finančně zajišťuje-
epodařilo získávat jiné finanční prostředky, 
a MŠMT (letos jako soutěž C 29). 

ší finanční částkou, kterou můžete předat p. 
i soutěže za náš okres. 

ch stránkách: www.bibleamy.cz 
 

  
 

SBĚR VRŠKŮ Z PET LAHVÍ NA ZŠ 
 

Na naší ZŠ probíhal několik roků sběr vršků. Původně z nich jedna firma m
čku. Neboť během doby sběru vršků se situace změ

ěla vyrobit 
pro naši školu plastovou lave nila, mysleli 
jsme si, že se vršky neuplatní a že jejich shromažďování probíhalo zbytečně. 

V září tohoto školního roku se však objevily dvě možnosti, jak nejen využít asi 40 pyt-
lů vršků uschovaných na půdě školy, ale i proč pokračovat v jejich sběru. Dvě velmi nemocná 
děvčátka Sofinka Hovorková a Lucinka mohou na léčbu získat finanční prostředky právě ze 
sběru vršků. Například na jednu léčebnou kůru je potřeba 28 tun, což je asi jeden kamion. 

Proto naše škola vršky předá na léčbu těchto děvčátek a můžete-li, posílejte po svých 
dětech a vnoučatech plastové vršky z pet lahví opět do školy. Moc a moc děkujeme. 

 
Mgr. J.Slavík 

 
Nikolčický časopis vydává čtvrtletně Obecní úřad Nikolčice. Redakce: ing. Naděžda Božková, ing. Petr Horák, ing. Josef 
Hrouzek. Toto číslo vyšlo 21. 9. 2012. Pro občany zdarma. 
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